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REISSLUITING 
	 is dan 

onontbeerlijk! 

REIST 
u 

OOK 
NAAR DE 

ZOMERDRACHT 

Onze reissluiting van 3 meter band en een sluiting, die niet kan 
roesten kost slechts f 6,25. 

De prijs van HONINGSLINGERS is weer verhoogd. 

Wij hebben nog enkele drieraamsslingers voor de 
oude prijs van f 250,—. 

WIE HET EERST KOMT, HET EERST MAALT ! 

BIJENHUIS - WAGENINGEN 
Telefoon 08370-12863 	Giro 823276 

MAANDSCHRIFT VOOR BIJENTEELT. Adres re-
dactie en administratie: Bijenhuis, Wageningen. 
Redacteur: G. v. d. Weert, Commissie van Re-
dactie: W. Assink, H. G. Maagendans en Dr. E. 
van der Velde. De niet van redaktiewege ge-
plaatste artikelen vertolken de mening van 
inzenders en geven niet altijd het inzicht van de 
redaktie of het hoofdbestuur weer. 
Alle stukken aan het Bijenhuis te Wageningen, 
ook opgaven en betaling van advertenties en 
speurbijtjes. Giro 84 68 01. 

BIJ ONZE OMSLAGFOTO 

Deze opname werd op 2 juni gemaakt tijdens een 
inspectietocht van Dag. Bestuur en Bouwcommissie 
door de nieuwbouw. De omloop boven het magazijn is 
al in gebruik genomen als opslagplaats voor een partij 
raamlatten. Het plaatje geeft u een indruk van de 
grootte van het magazijn. Ter linkerzijde de lokalen 
voor de honingverwerking, rechst van het magazijn 
de kunstraatfabricage, waarvan u elders in dit blad 
een opname vindt. 
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Rotterdam, 
Euromast met Spacetower 

	  11 Af•ttttt 

2 september 

naar rotterdam 

voor de 

43e imkersdag, 

tevens viering van het 

75 - jarig jubileum 

van onze vereniging 

1957 in de Rivièra-Hal van Diergaarde Blijdorp 
hielden wij onze 28e Imkersdag en vierden er 
ons 60 jarig jubileum. 

1972 op de 43e Imkersdag welke eveneens in de 
Riviera-Hal wordt gehouden zullen wij op zater-
dag 2 september tevens ons 75-jarig jubileum 
vieren. 

De deelnemers aan de in 1957 gehouden Imkers-
dag zullen ongetwijfeld hieraan de prettigste 
herinneringen heben overgehouden. 

Wij hadden u toen, mede dankzij de medewer-
king van het gemeentebestuur, veel te bieden. 
Nu zullen wij alles zelf moeten doen maar wij 
menen u een goede dag te kunnen bieden. 
De zaal is groot, de diergaarde ruim; wij rekenen 
dus op veel deelnemers. Een grens voor deel-
name hoeven wij niet te stellen. Kom met uw 
famillie en vrienden naar Rotterdam. 

Dank zij het besluit van de Algemene Vergade-
ring is de deelnameprijs uiterst laag. Door de 
f 5,— welke de vereniging voor haar rekening 
neemt, betaalt u slecht f 11,— per persoon. Dit 
geldt niet alleen voor de leden maar ook voor 
hun familie en vrienden. 

Het programma is attractief. 
Na de ontvangst van de deelnemers en het offi-
ciële gedeelte een korte causerie door Ir. Pet-
tinga. Daarna een goed verzorgde lunch en na 
de lunch gaan we in kleine groepen onder des- 

kundige leiding een wandeling door de dier-
gaarde maken. 

Zij die slecht ter been zijn hoeven niet thuis 
te blijven want ook zij kunnen aan deze rondlei-
ding meedoen. De Blijdorp-boemel voor ca. 40 
personen zal hen rondrijden. 

Maar één ding. wanneer u hiervan gebruik wilt 
maken moet u het bij het bestellen van uw kaar-
ten opgeven. 

Na de rondleiding komen we weer in de Riviera-
Hal voor een kopje thee, iets fris of een glaasje 
bier. 

Daarna onthalen wij u muzikaal en na de sluiting 
hebt u nog alle gelegenheid iets te gaan zien van 
de bruisende stad Rotterdam. 
Desgewenst kunt u ook zonder extra kosten 
nogmaals een bezoek aan de diergaarde bren-
gen. 

Samenvattend: 

Imkersdag 1972 Rotterdam 

Datum: Zaterdag 2 september. 
Plaats: Rivièra-Hal in de Diergaarde Blijdorp. 
Aanvang: half elf. 
Gereduceerde deelnameprijs: f 11,— per pers. 
Giro: 301009 t.n.v. Penningmeester van de Ver-
eniging voor Bijenteelt, Burg. A. van Walsum-
laan 333, Vlaardingen. 

De inschrijving sluit 10 augustus. Bestel spoedig. 
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BEGINNERSRUBRIEK 
Mag ook door meer gevorderden worden gelezen 

Uw rubriekschrijver, vaak als zwartgallig afge-
schilderd, gaf dan toch aan het slot van zijn vo-
rige maandpraatje blijk van een onverantwoord 
optimisme toen hij veronderstelde dat u uit nood 
verzegelde ramen zou moeten leegslingeren. 
Maar een dergelijk constant slecht weer kon 
niemand voorzien. Voor zover het te bekijken 
valt zal de linde meer dan twee weken later 
bloeien dan normaal, acacia heeft niet geho-
ningd, de bijen hebben nog wel wat gedaan op 
cotoneaster, vuurdoorn e.d. maar dat is natuur-
lijk geen dracht. Kortom het was misère op alle 
fronten en het percentage niet bevruchte jonge 
moeren zal, naar ik vrees, ook wel hoog zijn. 

Als er bij de beginner, die onder deze omstan-
digheden de knepen van het vak onder de knie 
probeert te krijgen het een en ander verkeerd 
gaat, valt hem echt niets te verwijten. De oude 
rotten hebben er al moeite genoeg mee. 

Eén ding kan hij in ieder geval doen en dat is 
zorgen voor voldoende voer. Trouwens de sui-
kerzak zal door alle imkers, die de hele voor-
raad voorjaarshoning hebben afgenomen wel 
stevig zijn aangesproken. 

Wat doet de beginner in juli en begin augustus? 
Als er een leggende moer is, deze bij afwezig-
heid van dracht aan de gang houden door het 
inhangen van een voerraam met droge suiker. 

Hij zal eerst moeten controleren of de jonge 
moeren aan de leg zijn en bevruchte eieren dus 
werksterbroed produceren. De jonge moer gaat 
als regel pas leggen als het broed van de oude 
koningin volledig is uitgelopen. Zolang er dus 
nog verzegeld broed aanwezig is nog maar 
even rustig afwachten. Is dat eenmal uitgelopen 
dan moet u eitjes of jonge larfjes vinden. Is 
dat niet het geval dan bestaat gevaar voor 
moerloosheid. Zijn ze er wel maar bouwen de 
bijen de cellen uit met verhoogde deksels (darre-
cellen) dan is de moer onbevrucht gebleven. 

Er zijn ook nog wel andere tekenen die op moer-
loosheid kunnen wijzen, maar die zij niet altijd 
aanwezig en ook niet altijd even duidelijk. Vooral 
kort na een bruidsvlucht waarvan de moer niet 
terugkeert is zo'n volk opvallend onrustig op de 
vliegplank en lopen de bijen dikwijls doelloos 
heen en weer op het voorfront van de kast. Ook 
zijn deze volken bij het openen van de kast 
soms erg agressief. Als u deze verschijnselen 
opmerkt is dat een reden om op uw hoede te 
zijn voor eventuele moerloosheid. Maar zeker- 

held geeft het niet. Daarvoor blijft en grondige 
controle noodzakelijk. Wordt moerloosheid ge-
constateerd dan is een eenvoudige en absoluut 
ongevaarlijke methode om deze op te heffen 
in de namiddag, in ieder geval na 4 uur, een 
nazwermpje op deze kast te slaan. 

In de tijd van de korventeelt waren die er voor 
het grijpen maar nu is het een kwestie van rela-
ties in de imkerswereld of iemand u aan zo'n 
zwermpje kan helpen. Bij de huidige op zwerm-
verhindering gerichte methoden vallen er niet 
zoveel nazwermpjes meer. Natuurlijk kunt u 
ook een raam met doppen inhangen wat in deze 
tijd van het jaar nog wel te krijgen is. Zo niet 
dan zou ik de prille beginner maar aanraden 
het volk met een ander te verenigen en het 
invoeren van een koningin, al dan niet via het 
bierviltje met alcohol maar even uit te stellen 
totdat er wat meer ervaring is opgedaan. 

Dat bij een ander voegen van een moerloos 
volk kan op twee manieren gebeuren. Via de 
krantenmethode d.w.z, men legt op de ramen 
van het volk dat de bijen moeten ontvangen 
een krant, gewoon een enkele pagina dus, be-
slist geen opgevouwen krant, prikt daarin om 
de bijen een start te geven een paar kleine 
gaatjes en zet het moerloze volk er boven op. 
Als u de volgende dag ziet dat de bijen knaag-
sel van kranten en stukjes papier naar buiten 
dragen is de zaak O.K. Natuurlijk moet de leeg-
gemaakte kast worden weggenomen. Een an-
dere methode en die kan het best op een 
goede drachtdag worden toegepast — is de kast 
wegnemen en de bijen op ruime afstand van de 
stand van de raten schudden zodat zij zich bij 
een ander volk moeten inbedelen. Als er een 
beetje dracht is lukt dat meestal zonder vech-
terij. 
Normaal loopt de dracht ongeveer 25 juli af. 

Hoe het zal gaan als het weer zo terughoudend 
blijft valt niet te voorspellen. Imkers die niet 
naar een late dracht reizen moeten gaan voeren 
om de zomerbijen te „verslijten" en jonge bijen 
voor de winter op te fokken. Daarvoor schijnt 
het aanbeveling te verdienen niet eerst te gaan 
drijfvoeren en dan daarna met grote porties af 
te voeren doch direct volop te voeren, wat een 
grote omzet van bijen tot gevolg heeft en daar-
na door het regelmatig voeren van kleine hoe-
veelheden de moer aan de leg te houden voor 
het vormen van het wintervolk. 

Wordt vervolgd. 
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BIJENHOUDEN IN NIEUW ZEELAND IV 
Vier jaar geleden werd mij verteld, dat men in 
Nieuw Zeeland na vele proeven met verschil-
lende soorten bijen, besloten had met Italiaanse 
bijen te gaan werken. (De Krainers en de kau-
kasiërs bleken voor het klimaat daar te traag). 
Ik zag toen overwegend gele bijen. Het viel mij 
op, dat het percentage donker gekleurde bijen 
veel groter was geworden. Bij navraag werd 
mij gezegd, dat de laatste jaren geen Italiaanse 
koninginnen waren ingevoerd. Daardoor was er 
inteelt gekomen. Deze bijen waren steeklusti-
ger dan de Italiaanse, maar in produktie deden 
zij zeker niet voor de gele bijen onder. Som-
mige immers die ik sprak, beweerden dat de 
zwarte bijen actiever waren en dat zij voor het 
klimaat beter geschikt en ook tegen bijenziek-
ten beter bestand waren. Ik kon uiteraard niet 
nagaan wat hiervan waar is. Wel kon ik mij ervan 
overtuigen dat de meer zwarte volken even 
mooie en volle ramen verzegelde honing had-
den als de Italiaanse. 

Er zijn verscheidene bevruchtingsstations die 
al dan niet geselecteerde en gecontroleerde ko-
ninginnen afleveren. In Wellington en omgeving 
werden die gezamenlijk besteld en gekocht. 
De prijs varieert van f 6,— tot f 16,— per stuk. 
Bij een afname van meer dan 20 stuks wordt 
een belangrijke reduktie gegeven. De bestelde 
koninginnen worden per vliegtuig verzonden en 
aan de secretaris van de vereniging afgeleverd. 
Deze zorgt dat de koninginnen zo spoedig 
mogelijk bij de bijenhouders worden bezorgd. 
Dit kan hij met het oog op de grote afstanden 
niet alleen, doch met behulp van een aantal 
imkers komen de koninginnen gewoonlijk nog op 
dezelfde dag op de plaats van bestemming. 
Op de vergadering die ik meemaakte bleek, 
dat men moeite had met het invoeren van de 
koninginnen, vooral in volken met overwegend 
zwarte bijen. De koninginnen werden in het al-
gemeen wel aangenomen, doch verscheidene 
ervan staakten het eitjes leggen na enige tijd 
of wel zij verdwenen geleidelijk uit het volk. 

Deze ervaring heeft men ook hier wel gehad. 
Opmerkelijk is, dat een onderzoekingsinstituut 
vermoedt, dat de min of meer onvruchtbaarheid 
van de koningin te wijten zou zijn aan het ver-
voer per vliegtuig, die op te grote hoogte vlie-
gen. Dat is nog niets meer dan een vermoeden, 
zodat het onderzoek op dit gebied zou worden 
voortgezet. 

Zoals uit een vorige bijdrage al is gebleken, 
komt er ook ziekte onder de bijen voor. Ameri-
kaans vuilbroed is er één van. Ook Nosema 
en mijten in de luchtwegen van de bijen wer-
den geconstateerd. Met zieke volken worden, 
zoals gezegd korte metten gemaakt. Het aantal 
zieke volken bedraagt echter nog geen half 
procent. 

Hoe komen die ziekten in zulke ver afgelegen 
en geïsoleerde landen? 
Die moesten toch volkomen ziektevrij kunnen 
worden gehouden? Ook hier worden bijenhou-
ders aansprakelijk gesteld door illegaal konin-
ginnen in te voeren. Dit is wel strafbaar, maar 
een doeltreffende controle zou alleen door lijfs-
visitatie mogelijk zijn. Dit is echter tegenwoor-
dig, nu er zoveel gereisd en getrokken wordt, 
een onmogelijke zaak. 

Evenals hier heeft men veel last van wasmot. 
Ik zag de grote en de kleine. Vooral zwakke(re) 
volken hebben hier veel van te lijden. 

Sterke volken hebben er hoegenaamd geen last 
van, mede door het gebruik van brede boven-
latten van de ramen en ook omdat men geen 
dekkleedjes gebruikt. Men gebruikt alleen een 
dekplank onder het deksel. Die dekplank is zo 
gemaakt dat tussen bovenlat en de onderkant 
van de plank niet meer ruimte is dan de dikte 
van een bij. 

Overwegend heeft men enkelwandige kasten 
met Langstrothraammaat. Amateursimkers zijn 
echte stapelaars. Men ziet vaak kasten met 
5 en meer bakken op elkaar. De werkwijze van 
de beroepsimker brengt mee, dat het aantal 
bakken beperkt blijft tot 3 of 4. De volle honing-
kamers worden immers vaker wegenomen. De 
slinger is bij hen in het hoogseizoen continu 
in bedrijf. De amateur slingert gewoonlijk tel-
kens na afloop van een drachtperiode. De eer-
ste keer is dat in de loop van december. Dan 
weer eind januari, begin februari om in april de 
12atste honing te oogsten. Toen ik uit Nieuw 
Zeeland vertrok was men juist aan de tweede 
oogst. de grootste, bezig. Vooral dit seizoen 
'as de opbrengst tot nu toe bijzonder goed. De 

stemming onder de imkers was dan ook meer 

dan best. A. Vink - Den Haag. 
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OFFICIELE MEDEDELINGEN 

VERVOLG NOTULEN VAN DE ALGEMENE 
VERGADERING 

gehouden op 6 mei 1972 in heet gebouw voor Kun-
sten en Wetenschappen te Utrecht. 

Punt 5. Suikerprijs. 
De Voorz. wijst op het klankbord van het febr.-nr. 
waarin, één en ander duidelijk wordt uiteengezet. 
De kosten van de Stichting Ambrosiushoeve blijven 
ondanks de geldontwaarding binnen de perken. 
Het is een kwalijke zaak, het zo moeizaam ver-
kregen kapitaal van de Bedrijfsraad nu in te teren. 

Dhr. van Rooijen (Ede) is ervan overtuigd dat het 
geld goed wordt besteed. Spr. merkt er echter zo 
weinig van, en wil gaarne iedere maand in ons blad 
zien welke proeven of vordering van proeven zijn 
gemaakt. 

De Voorz, wijst op ons maandblad waarin één en 
ander uitvoerig is gepubliceerd. 

Dhr. van Rooijen (Ede) merkt op dat dit eenmalig is. 
Een regelmatige informatie stelt spr. zeer op prijs. 

Dhr. de Vries (Laren) is niet enthousiast over deze 
verhoging. 
De Bedr. Raad heeft f 50.000,— belegd. Dit moet 
z.i. eerst worden besteed. Het gaat niet aan nu de 
suikerprijs te verhogen om nog meer effecten te kun-
nen kopen. De Bedrijfsraad weet nu al geen raad met 
het geld, en bovendien weten wij niet wat er met het 
geld gebeurt. 

De Voorz. licht toe, dat onze Vereniging niet kan 
beslissen over wat de Bedrijfsraad al of niet moet 
doen. Bovendien bezit de Bedrijfsraad geen kapitaal 
van f 50.000,—. De effecten zijn verkregen door ver-
koop van de grond waarop nu ons nieuwe gebouw 
wordt gerealiseerd. Dit geld is gereserveerd om te 
kunnen komen tot een wetenschappelijk onderzoek-
centrum. 
Het gaat nu om de Stichting Amb.hoeve, die niet ren-
dabel is, doordat de geldontwaarding steeds verder 
gaat, terwijl onze bijdrage niet wordt verhoogd. 
De Bedrijfsraad heeft een totaal andere taak. 
Het voorgestelde potverteren is snijden in eigen 
vlees, daar het Rijk bijdraagt in de kosten in een 
verhouding van 30 tot 70. 

Dhr. de Vries (Laren) repliceert dat als wij niet over 
het kapitaal van de Bedrijfsraad mogen beschikken, 
de Bedrijfsraad dus ook niet over onze Kas mag 
beschikken. Bovendien vindt spr. de grondaankoop 
een belachelijke zaak. 
Eerst stelt onze Vereniging geld beschikbaar om 
grond aan te kopen, en daarna mogen wij diezelfde 
grond terugkopen. 

De Voorz. licht toe, dat de Bedrijfsraad is opgericht 
met geld van de vier Bijenteeltorganisaties. Van dat 
geld is grond gekocht om t.z.t. tot de Stichting van 
een instituut voor wetenschappelijk onderzoek te kun-
nen komen. Daar dit voorlopig niet realiseerbaar is, 
heeft de Bedrijfsraad de grond aan onze Vereniging 
verkocht tegen een lage prijs. 
Daar bovendien de gem. W. geen ontsluitingskosten 
berekent is het geheel dus erg voordelig. 

Dhr. Frielink (Uithuizen) is ook niet enthousiast. 
Als het geld er toch moet komen, dan dient dit te 
geschieden via de quotum heffing. Zoals nu wordt 
voorgesteld betalen de grotere imkers het gelag. 
Bovendien wil spr. graag weten wat de Bedrijfsraad 
eigenlijk doet. 

Ir. Mommers meent dat hij in gebreke wordt gesteld 
en vindt dit niet terecht. Spr. vergelijkt de Ambr.-
hoeve met buitenlandse instituten waar veel meer 
personeel werkzaam is, 
Ieder jaar worden één of twee artikelen gepubliceerd. 
Vergeleken met buitenlandse instituten is dit z.i. zeer 
veel. Meer kan niet worden gedaan wegens gebrek 
aan personeel en geld. 
20 jaar geleden is begonnen met een heffing van 
1 cent. Gezien de geldontwaarding meent spr. der-
halve, dat de nu gevraagde verhoging zeker niet te 
veel gevraagd is. 

De Voorz. licht toe, dat de overheid deze zaak sub-
sidieert. Voor iedere cent verhoging kan derhalve 
voor drie cent meer werk worden verzet. Wij moeten 
echter wel bewijzen dat wij offers willen brengen. 

Dhr. Frielink (Uithuizen) is overtuigd van de nood-
zaak maar vraagt zich bezorgd af, hoeveel dit op 
den duur gaat kosten. 

Dhr. van Mourik licht desgewenst de opbouw van 
de suikerprijs nader toe. 

Dhr. Tesink (Westland) is van mening, dat wie veel 
gebruikt, ook veel moet betalen. Spr. vraagt de 
Voorzitter om een duidelijke uitspraak van het na-
volgende, Dhr. de Vries beweert dat van dit extra 
geld effecten worden gekocht. Is dit zo of niet. 

De Voorz. "Neen". Dit geld dient om de Stichting 
Ambr.hoeve in stand te kunnen houden. 

Dhr. Boorjan (Oostburg) meent dat wij zeer dank-
baar mogen zijn, dat de Ambr. hoeve er is. 
Al het andere werk dat zij verrichten buiten beschou-
wing gelaten, wijst spr. op de activiteiten van de 
stichting bij spuitschade en de gunstige gevolgen 
daarvan. Bovendien geeft de Ambr. hoeve gedegen 
plantadviezen, en is het een bijzonder aangenaam 
doel voor eventuele excursies, wat nog te vaak wordt 
vergeten. Spr. vraagt bovendien nadere inlichtingen 
over de verplaatsing van bijenvolken. 

Ir. Mommers licht toe dat de in- en uitvoer van 
bijenvolken thans ten gevolge der z.g. Liberalisatie 
binnen de Benelux volkomen vrij is. Het was voor 
spr. die jarenlang heeft gestreden om Nederland 
ziektevrij te maken een klap in het gezicht. 
Nu wordt Nederland boven de grote rivieren als een 
gebied beschouwd dat ziektevrij is. Er zijn bepaalde 
gebieden, aangewezen waar beperkingen gelden (zie 
maandblad Mei). Als er gereisd wordt moet op de 
kasten met onuitwisbare verf de naam en het adres 
van de imker staan. 
De A.I.D. let hier bijzonder scherp op. Niet alleen 
de Nederlanders moeten aan alle eisen voldoen, ook 
voor de Belgen gelden deze bepalingen. Doen zij 
dat niet, dan zijn zij in overtreding met alle gevolgen 
van dien, 
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Dhr. Schildwacht (Kennemerland) vindt dat met deze 
uiteenzettingen het nut van de Stichting Ambr. hoeve 
nog niet Is bewezen. Spr. vraagt waarom de kleine 
groep van imkers met veel volken nu het gelag moet 
betalen. Quotumverhoging is z.i. de aangewezen weg. 

De Voorz. brengt in herinnering, dat op voorgaande 
vergadering hierover al meerdere malen is gedis-
cussieerd. Het eigen budget heeft geen ruimte voor 
een dergelijke uitgave, en aan quotumverhoging wordt 
voorlopig niet gedacht. 

Dhr. Gouda (Kerkwijk) vindt de discussie overbodig. 
Zelf behoort hij ook tot de grotere imkers en weet 
dus uit eigen ervaring, dat de bedrijfsuitkomsten deze 
uitgave ruimschoots goedmaken. 

Dhr. Thijs (Heerlen) heeft het artikel van Ir. Mom-
mers gelezen, en vindt het net een advertentie van 
een warenhuis. Los daarvan meent spr. dat als er 
geld te kort is, het er moet komen op welke manier 
dan ook. 

Zonder hoofdelijke stemming wordt het voorstel aan-
vaard. 

Imkersdag. 

Dhr. van Mourik (Rotterdam) licht toe, dat destijds 
bij het 60-jarig jubileum zeer veel medewerking van 
het gemeentebestuur is ontvangen. Daar kan nu niet 
op gerekend worden. 
De financiële consequenties daarvan maken een rond-
vaart derhalve onmogelijk. Niettegenstaande deze 
handicap, zal toch een zeer interessant programma 
worden geboden. Voor mensen, die slecht ter been 
zijn, zal een aparte z.g. boemeltocht worden ge-
organiseerd. 
Spr. wekt derhalve alle leden op tot bijwoning van 
deze feestelijke Imkersdag op zaterdag 2 sept. 1972. 

Pensioenen. 

Dhr. van Mourik zegt hierover: 

De eerste stap in deze richting werd gedaan door de 
invoering van de z.g. rentekaart. Na de oorlog begon 
het bedrijfsleven zelf oudendags- en weduwepen-
sioenen in het vooruitzicht te stellen. 
Een nadeel was, dat de hiervoor bestemde gelden 
meestal in eigen bedrijf werden aangewend, zodat bij 
een debacle van het bedrijf meestal deze voor pen-
sioenen bestemde gelden, waren verdwenen. 
De wet geeft regelen voor bedrijfspensioenfondsen, 
ondernemingspensioenfondsen, en voor door werk-
gevers aan werknemers toegezegde pensioenen. 
Tot deze laatste groep behoort het personeel van 
onze Ver. Ons bepalende tot deze groep, bestaat de 
zekerheid, t.a.v. het personeel uit het sluiten van 
levensverzekeringen waarop de bepalingen van de 
P.S.W. van kracht zijn verklaard. 
Heeft men een wat grotere groep werknemers, dan 
kan tegen een lagere premie een z.g. collectief con-
tract worden afgesloten, en bovendien is het mede 
verzekeren van wat oudere personen of mensen, 
waarvan de gezondheidstoestand geen 100% is, min-
der moeilijk. 
Bij onze Ver. werken te weinig mensen, om zo'n 
collectief contract te kunnen afsluiten. 
Dan rijzen de vragen: 
1. Zijn deze mensen verzekerbaar en zo ja, tegen 

welke premie. 
2. Waarop moet de pensioentoezegging worden ge-

baseerd. 
De lonen zowel als de uitkeringen van A.O.W. en 
A.W.W. gaan nog steeds in opgaande lijn. Voor wat 
de A.O.W.. en A.W.W. betreft, staat dit niet alleen in 
verband met de stijging van kosten van levens-
onderhoud, maar ook met het optrekken van de uit-
keringen naar b.v. het min. loon. 
Rekening houdend met deze factoren, en de fin. po- 

sitie der Vereniging, lijkt het voorlopig de meest 
gunstige regeling een reserve voor toekomstige pen-
sioenen te vormen, zoals thans reeds geschiedt door 
jaarlijks uit het quotum een bedrag te reserveren voor 
dit doel, waarbij dan uiteraard een jaarlijkse rente 
wordt gevoegd. Na verloop van tijd komt dan een 
bedrag beschikbaar waaruit het H.B. op een tijdstip 
dat dit aan de orde is, een redelijk pensioen kan 
toekennen, 
Uitdrukkelijk wil ik hierbij echter vaststellen, dat het 
niet is geoorloofd hetzij schriftelijk hetzij mondeling 
bepaald toezeggingen te doen, daar dan de verplich-
ting ontstaat deze toezegging door een levensverz. 
te dekken. 
Voorts wijst spr. erop, dat er wel een direct risico 
wordt gelopen, t.a.v. eventuele weduwen van thans 
in dienst zijnde werknemers. 

Te overwegen is hiervoor een risicoverzekering te 
sluiten (als dit op grond van medische keuringen 
mogelijk is). 
De kosten hiervan zijn aanzienlijk lager dan wanneer 
tevens een oude-dagspensioen wordt bijverzekerd. 

De Voorz. merkt op, dat dit dus een aankondiging Is, 
dat het H.B. bezig is hier iets aan te doen. 

Mej. Jasperse (Bunnik) wil graag weten, wie nu eigen-
lijk voor pensioenen in aanmerking komen, en wat 
deze personen dan zullen krijgen. 
De Voorz. kan hierover nog niets zeggen voordat 
het H.B. hierover heeft beslist. 

Dhr. Jonkman (Hoog Zuthem) vraagt het H.B. erop 
toe te zien, dat ook eventuele weduwen en wezen 
in deze regeling worden betrokken. 

De Voorz. hoopt in de volgende A.V. een afgerond 
voorstel te kunnen doen. Voorts deelt de Voorz. 
mede, in het openingswoord niet te hebben ver-
meld, dat de H.B, leden 0. de Vries, W. v. Werk-
hoven en P. Wijchman zijn afgetreden. Spr. brengt 
deze leden dank voor het vele verrichte werk en 
stelt de nieuwe H.B. leden Dekker, v.d. Meulen en 
Snoek voor aan de A.V. 

Contact zusterorganisaties (punt 8). 

De Voorz. hanteert sinds 1937 de voorz.-hamer en 
heeft derhalve de diverse pogingen om tot fusie te 
geraken van nabij meegemaakt. De Z.B. hebben zich 
destijds afgesplitst. Reeds voor de oorlog is een 
contact commissie opgericht en uitgebouwd. Na de 
bezetting heeft spr. een brochure geschreven, waarin 
alle pogingen om contact te vinden staan vermeld. 
Via de Bedrijfsraad is nu een federatieve band 
gelegd. Het levert resultaten op, doch het is geen 
volledige samenbundeling. Iedere partij heeft in deze 
een ander vergezicht. 
Het knelpunt heeft echter altijd gelegen bij de ge-
scheiden handels-afdelingen. Verschillen op het le-
vensbeschouwelijke vlak zijn er nu niet meer, en 
daar onze bijen geen grenzen kennen, hoopt spr. nog 
steeds dat wij het voorbeeld van onze bijen zullen 
volgen. Forceren lijkt spr. in dit stadium onver-
standig. Hoewel de besprekingen en de verslagen 
hierover de indruk wekken dat de zaak weer is vast-
gelopen, heeft onze Ver, nog steeds de overtuiging 
dat volledig samengaan zeer zinvol is. 
Dit voorkomt dubbel werk en naijver. 
Spr. dankt Ir. Mommers voor zijn werk als inter-
mediair waardoor opnieuw besprekingen werden ge-
opend. 
Dank zij deze tussenkomst werd op 25 oktober tel. 
contact gemaakt door dhr. Lammers, (voorz. N.C.B.). 
Deze verzocht om een bijeenkomst welke is ge-
houden op 17 november te Gorcum (zie verslag hier- 
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van in het februari-nummer). In deze verg. en de 
daarop volgende verg.. der Bedrijfsraad bleek, er 
geen misverstand te bestaan. De Z.B. kwamen met 
voorstellen, die de onze overtroffen en onzerzijds 
was er dus de volle bereidheid deze voorstellen te 
aanvaarden. 
Deze voorstellen hielden in, de bestaande N.V. Ho-
ningzemerij te Boxtel zodanig om te bouwen, dat onze 
Ver. hierin zou kunnen participeren op basis 50-50, 
waarna deze omgebouwde N.V. ons nieuwbouwpand 
zou overnemen. De aandelenwaardering zou door 
onpartijdig geschieden. 
Aldus handelende zou een voor beide partijen gun-
stige regeling zijn getroffen. Gezamenlijk zouden 
wij een zeer kapitaalkrachtige onderneming zijn ge-
weest, terwijl voor beide partijen de actievrijheid 
was gewaarborgd doordat iedereen evenveel te ver-
tellen had. 
Onzerzijds werd dus gedacht dat het nu op een oor 
na gevild was. 
Wie schetst echter onze verbazing toen op 4 dec. 
een brief van de Zemerij werd ontvangen waarin zij 
mededeelde achteraf bezien toch terug te schrikken 
voor de consequenties. Consequenties die zij zelf 
hebben voorgesteld. 
Nu rijst de vraag: wat gaan wij doen. 
Steeds heeft men de Voorz. onze Ver. verweten, dat 
hij de fusie terughield. Dat dit een pertinente on-
waarheid is, is nu wel duidelijk gebleken. 
De twee eisen van onze Ver. waren: 
1. Het verlenen van universele service. 
2. De algehele gemeenschap van goederen. 
Bij punt 2 heeft onze Ver. veel water in de wijn ge-
daan. daar een zelfstandige N.V. zou ontstaan op 
50-50 basis. 
Gedacht werd, dat dit een mogelijkheid was, om tot 
een doorbraak te kunnen komen. 
Het is echter maar schijn te stellen, dat de fusie-
aedachte nu wel voorgoed opgeborgen kan worden. 
Gedurende de jubileumverg. der N.C.B. heeft spr. 
driemaal de gelegenheid gehad om ons standpunt 
te verduidelijken. 
De handreiking was vrij duidelijk door het thema te 
bespreken van de verloren zoon die weer in het 
vaderhuls terugkeert en werd ook goed verstaan 
gezien de opmerking van dhr. Lammers (N.C.B.), die 
vroeg, of het ook mogelijk was, dat de Moeder bij 
de dochter introk. 
Zuiver intuïtief is spr. derhalve van mening, dat het 
moment van samengaan dan niet meer in het verre 
verschiet Ilgt. 
Waren wij nu samengegaan, dan hadden wij op rozen 
gezeten, doch de gerezen verschillen van 50 jaar 
scheiding waren nu nog te groot. 
Niettemin zullen wij ook in de toekomst onze goede 
wil blijven tonen. 

Dhr. van Rooyen (Ede) wil nu ook graag de mening 
weten van de genodigden der Z.B. 
De Voorz, wijst er op, dat deze genodigden toehoor-
ders zijn en niet voorbereid op dit verzoek. 

Dhr. Schildwacht (Kennemerland) merkt op, dat de 
Commissie die de besprekingen heeft gevoerd geen 
mandaat had. 

De Voorz. wijst erop, dat wij hier te maken hebben 
met het bestuur van een besloten NY., die een vorm 
van samengaan gestalte wilde geven. 

Dhr. Schildwacht (Kennemerland) wijst erop, dat in de 
notulen staat "W. bouwt reeds volop", wellicht heeft 
dit de fusiepartners afgeschrikt. 

De Voorz. verduidelijkt dat ten tijde der bespreking 
onze Ver. inderdaad reeds ver was gevorderd met 
de bouw. De Z.B. moesten destijds nog beginnen. 
Zij vonden het echter geen bezwaar, integendeel. 
De zemerlj zat in tijdnood doordat de N.C.B. wilde 

beschikken over het oude pand en derhalve tot spoed 
maande, 

Dhr. Schildwacht (Kennemerland) wijst op het schrij-
ven der Amsterdamse Ver. van 20-1-'71, waarin ee., 
fusieaanbod staat vermeld. 

De Voorz. wijst erop, dat dit aanbod is gedaan aan 
de afd. Amsterdam, en niet aan het H.B. Bovendien 
is het gedaan door de N.C.B. en de A.B.T.B., terwijl 
de L.L.T.B. van niets wist. 
De laatstelijk gehouden besprekingen hebben dit 
aanbod echter volkomen achterhaald. 

Dhr. Meijberg (Emmen) heeft de indruk, dat de 
Voorz. gedurende de buitengewone A.V. een af-
wijzend standpunt innam. Het breekpunt was en is 
nog de handelsafdeling. 
Spr. is voorstander van fusie en vindt de handel niet 
belangrijk genoeg om de zaak hierom te kappen. 

De Voorz, wijst erop, dat de besprekingen het doel 
hadden de handelsinstellingen te bundelen. Onze 
Ver. meende in eerste instantie, dat dit algehele 
fusie inhield. De vertegenw. der Z.B. zei echter dui-
delijk, dat hiervan geen sprake was. 

Ons uitgangspunt is altijd geweest: "algehele ge-
meenschap". Wij hebben deze besprekingen ge-
voerd in de hoop dat bij bundeling der handels-
activiteiten de algehele fusie vanzelf wel zou komen. 

Dhr. Meyberg (Emmen) vraagt of "algehele gemeen-
schap" altijd het beleidspunt is geweest. 

De Voorz. beaamt dit. 
Dhr. Meyberg (Emmen) betreurt het, dat het nu weer 
niet doorgegaan is. 

Dhr. Groenewold (Epe) stelt de A.V. voor, het H.B. 
vrij mandaat te geven als er weer een voorstel komt. 

De Voorz. dankt voor het betoonde vertrouwen, doch 
meent dat toch de A.V. dergelijke dingen moet au-
toriseren. 

Het N.B. maakt niet alleen de dienst uit, en wil dit 
ook helemaal niet. 
Het H.B. heeft een afgeleide macht. 
Het is uiteindelijk de A.V. die moet beslissen. 
Op verzoek der afgevaardigden wordt het woord 
gevoerd door: 

Dhr. Lieshout (A.B.T.B.) 
Namens de 3 org. brengt spr. de dank over voor de 
uitnodigingen deze verg. te mogen bijwonen en meent 
dus dat hiermede de goede wil is getoond. Spr. meent 
dat de voorstelling van zaken die de Voorz. heeft ge-
geven zeer subjectief is. Z.i. liggen de feiten totaal 
anders. 

De Z.B. willen wel degelijk samenwerking. 

De Voorz. is verbaasd dat dhr. Lieshout nu de, ook 
door hem, goedgekeurde notulen, aanvalt. Deze no-
tulen en de ontvangen brief, zijn officiële stukken. 
Spr. heeft ze woord voor woord gevolgd, en moet 
dus deze aantijging verwerpen. 

Dhr. Thijs (Heerlen) meent, gezien de uitlatingen van 
dhr. Lieshout, dat de Voorz. optimist is, tegen beter 
weten in. 

Beleid H.B. punt 3. 

Dhr. Meyberg (Emmen) wacht nog steeds op het con-
cept van de nieuwe statuten (wegens tijdnood nog 
niet gereed, de Nieuwbouw gaat voor, secretaris). 
Bovendien meent spr. dat de groep Drente zeer slecht 
tot onderlinge samenspraak kan komen en dat der-
halve in het H.B. te weinig rekening wordt ge-
houden met de verlangens van de groep Drente. 
Spr. vraagt het nieuwe H.B. lid in deze initiatieven te 
willen ontwikkelen. Voorts is ook de verkiezings-
procedure niet voldoende in de openbaarheid ge-
komen. 

r 
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De Voorz. licht toe, dat in het maandblad alles over 
de verkiezing tijdig is gepubliceerd. Als geen enkele 
andere afd, een candidaat stelt, wordt automatisch 
de enige candidaat die wordt gesteld (in dit geval 
dhr. Snoek van afd. Assen) bij enkele candidaat-
stelling aekozen tot H.B. lid. 

Als er meerdere candidaten zijn, wordt er gekozen 
en krijgt iedere afdeling zoals voorgeschreven in 
de statuten en het Huish. Reg. een stembiljet thuis-
gestuurd. 

Dhr. Meyberg (Emmen) is voorts van mening, dat 
het quotum automatisch moet worden aangepast aan 
de geldontwaarding. 

Mevr. Engelgeer-Booms (Ter Apel) vraagt of er niet 
meer te doen is tegen de bespuitingen. Een gewenste 
regeling zou zijn, dat de imkers bij hun Ver. kunnen 
informeren waar en waarmee gespoten wordt. De 
spuitbedrijven zouden verplicht moeten worden deze 
gegevens tijdig op te geven aan instanties zoals b.v. 
Landbouwschap, en A.S.D. Een z.g. meldplicht dus. 
In samenwerking met de andere bonden zou hier 
wel iets aan gedaan kunnen worden. 

Het voorstel van Ter Apel is: Een hearing houden 
over dit onderwerp voor belangstellenden. Deze hea-
ring sterk pousseren zodat de publieke belangstel-
ling wordt gewekt. Vervolgens een uitgebreid verslag 
hiervan publiceren en via ons maandblad de leden 
en belangstellenden oproepen tot een handtekeningen 
actie. 

Het is zaak dat de imkers zich actief verzetten tegen 
overmatig gebruik van spuitmiddelen. 

Dhr. Pater (H.B.) wijst erop, dat als ergens samen-
werking is tussen de bonden, dit hier wel het geval 
is. Bij spuiten hangt echter veel af van de weersom-
standigheden. Er blijft echter nog steeds een grote 
taak liggen voor een gedegen voorlichting. Ir. Mom-
mers publiceerde hierover het één en ander in het 
maandblad der Ned. Fruittelers Organisatie. 
Het knelpunt blijft echter de loonspuiters. 

Zolang er geen waterdichte regeling is, kunnen de 
imkers zelf er ook wat aan doen, door b.v. de bijen 
niet te vroeg te plaatsen. 

De beste tijd van plaatsing is als het fruit voor 
20-25% in de bloei staat. Ook is het zaak, de 
volken onmiddellijk weg te halen als de bloei is af-
gelopen. 

Dhr. Schildwacht (Kennemerland) wil graag weten 
waarom dhr. de Vries is afgetreden. 
De Voorz, spreekt het vermoeden uit, dat dit is ge-
daan om persoonlijke redenen. 

Dhr. de Vries zegt te zijn afgetreden omdat hij zich 
niet kan verenigen met het beleid. Het H.B. wordt 
niet voldoende geïnformeerd_ 
Spr. wil zich daarover niet opwinden en heeft zich 
derhalve niet herkiesbaar gesteld. 

Dhr. Schildwacht (Kennemerland) verwijt de Voorz. 
dat hij van deze zaken wel op de hoogte moet zijn, 
geweest, doch op zijn vraag een ontoereikend ant-
woord gaf. 

De Voorz. verwerpt dit verwijt. Persoonlijke gevoelens 
kunnen in het H.B. geen punt van beleid zijn, Als 
dhr, de Vries zich niet kan neerleggen bij een meer-
derheidsbesluit en daarom zijn ontslag neemt is dat 
zijn zaak, het H.B. neemt daar afstand van. 

Dhr. v.d. Poll (Amstelveen) zegt met trots de oudst 
aanwezige afgevaardigde te zijn en ontleent daaraan 
het recht de vergadering te willen vragen zich te 
beperken. Spr. wil nu graag de film zien. 
Het H.B. tracht het goed te doen, en heeft daarbij 
ook wel eens gevoelig op de tenen van spr. gestaan. 
Als u niet tevreden bent over de gang van zaken, 
stem ze dan weg. 

Jaarstukken. 

Dhr. Meyberg vraagt naar de post verzekering der 
bijenvolken, en hoe de post loonkosten tot stand is 
gekomen. 

Dhr. van Mourik (acc.) licht toe, dat de verzekering 
dit jaar afloopt. Er moet dus opnieuw onderhandeld 
worden, en de verhoging der verzekerde som zal 
zeker een punt van bespreking uitmaken. Het ziet 
er echter naar uit, dat voor een hogere uitkering 
een suppletoire verzekering zal moeten worden af-
gesloten. 
Wat betreft de loonkosten: Deze zijn dit jaar voor 
het eerst toegerekend aan de diverse productie-
afdelingen voor zover het productielonen betreft. 
De totale loonpost is dus verlaagd en wel uit fiscale 
overwegingen. 

Commissie Na-zien Boeken. 

Dhr. Pas (Br) verklaart op 12 april tesamen met mej. 
Jasperse (Bunnik) de boeken te hebben nagezien. 
Alle gestelde vragen werden naar genoegen be-
antwoord. Een antwoord op een verzoek om nadere 
inlichtingen over het boekjaar 1970 wordt nog ver-
wacht. 

De Voorz. dankt de commissie voor de verrichte 
werkzaamheden, en vraagt tevens of de Commissie 
voor volgend jaar (afd. Bussum en Bunnik) accoord 
gaan met de benoeming. 
Beide afdelingen accepteren. 

Vaststelling plaats der volgende A.V. 

Voorgesteld wordt Utrecht. Iedereen gaat ermee 
accoord. 

Rondvraag 

Dhr. Frielink (Uithuizen) merkt op, dat hij door de 
goedkope kunstraatlevering in een moeilijke positie 
is gebracht, daar hij reeds eerder kunstraat had 
gekocht. 

Dhr. v.d. Weert stelt een regeling voor, waarmee 
genoegen wordt genomen, 

Dhr. Schildwacht (Kennemerland) wil meer populaire 
artikelen in het Maandblad. Het is nu te weten-
schappelijk. 

Dhr. Maagendans merkt op, dat dit geen nieuw geluid 
is. Er wordt zoveel mogelijk aan deze wens voldaan, 
maar speciaal nu het congres in Moskou is geweest 
komen er meer wetenschapsartikelen dan normaal. 
Als deze niet worden geplaatst schieten wij te kort. 
Getracht wordt, een zo goed mogelijk evenwicht te 
vinden om het blad voor iedereen leesbaar te maken. 

Dhr. Scharwachter (Renkum) verzoekt de datum der 
A.V. te vervroegen. Nu moet iedereen in zijn bijen 
werken. 

De Voorz. deelt mede, dat dit reeds een punt van be-
spreking is geweest in het H.B. Getracht zal worden, 
een wijziging in het boekjaar te brengen. 

Dhr. Haalboom (Driebergen) vindt dat hetzelfde moet 
gebeuren met de imkersdag. 

Dhr. v. Rooyen (Ede) vraagt welke afd. toeslag er 
nu op de suiker wordt gelegd. Veel afdelings-
besturen komen niet op de A.V.en hiermee kunnen 
dus geen bindende afspraken worden gemaakt. Het 
zou gewenst zijn, dat de H.B. leden in deze co-
ordinerend gaan optreden. 

Enige afgevaardigden vinden dat de suikerlevering 
te vroeg gebeurd. Niemand kan nu al weten hoeveel 
suiker hij nodig heeft. 

Dhr. Mulder (H.B.) licht toe, dat deze vervroegde 
levering slechts voor een jaar geld. Dit in verband 
met de a.s. verhuizing. 

Dhr. Lubbers (Assen) deelt mede, dat nog steeds 
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de toezegging van afd. Assen van kracht is. Deze 
houdt in de schenking van een teeltvolk met zuivere 
carnicamoer aan die afd. die de hoogste gift doet 
voor de bouwsteenactie. 

De Voorz. wekt de aanwezigen op, te trachten deze 
mooie prijs in de wacht te slepen. 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de Voorzitter 
de vergadering. 

STAND VAN DE BOUWSTEENACTIE 
Stand op 14 juni 1972 

Aan Bouwstenen f 2078,65 
Aan Hoekstenen „ 1540,- 
Aan Obligaties „ 10425,- 
Aan Toezeggingen „ 3250,— 

TOTAAL f 17293,65 

Op 26 mei is, na een langdurige ziekte, op de 
leeftijd van 74 jaar, van ons heengegaan de 
heer 

JAN KAREL VERMAAS 
Bij de crematie was ons hoofdbestuur verte-
genwoordigd door de vice-voorziter de heer 
H. G. Maagendans, die een kort afscheids-
woord sprak. 

De hierboven vermelde naam van de de over-
ledene spreekt mogelijk alleen diegenen aan, 
die hem persoonijk hebben gekend. Maar als 
we zeggen, dat 

Jékavé 

van ons is heengegaan, dan gaat er stellig 
een golf van ontroering door de Nederlandse 
imkers, want onder die naam kenden we hem 
niet alleen allemaal als de schrijver van de 
rubriek „Uit de Jaagkieps" in ons Groentje, 
maar we waardeerden en bewonderden hem. 
De Jaagkieps was stellig de meest gelezen ru-
briek van ons Groentje en menig imker las die 
rubriek het allereerst zodra het Groentje door 
zijn brievenbus gleed. 

Reeds in 1937, dus vóór de laatste wereldoor-
log, begon Jékavé met zijn rubriek en meer 
dan een kwart eeuw lang heeft hij uit de bui-
tenlandse imkersbladen datgene bijeengebracht 
in ons Groentje, wat de belangstelling van onze 
Imkers had. Wie hem van meer nabij kenden 
weten, wat een eindeloos geduld ervoor nodig 
was om iedere maand opnieuw een hele stapel 
bijenbladen te lezen en daaruit die stukken te 
vertalen of samen te vatten, die voor de ko-
mende of latere Jaagkiepsen van belang kon-
den zijn. 

Zelfs de vacanties van Jékavé stonden dikwijls 
in dienst van de Jaagkieps. Daardoor kreeg hij 
een aantal vaste correspondenten in tal van 
landen, die hij over verschillende onderwerpen 
kon raadplegen, maar die hem ook dikwijls 

waardevolle tips gaven en die hem gegevens 
verstrekten, die hij nimmer uit tijdschriften had 
kunnen putten. We herinneren ons, dat hij eens 
op onnaspeurlijke wijze in het bezit kwam 
van een met de hand getekende, in pasteltinten 
op echt rijstpapier uitgevoerde chinese plaat, 
die betrekking had op de bijenteelt in dat 
land. De chinese karakters op die plaat kon 
hij niet lezen, maar hij rustte niet voordat hij 
een sinoloog had gevonden die voor de ver-
taling zorgde. Maar die sinoloog wist weer niets 
van bijenteelt af en hij maakte met de bijen-
teelt-vaktermen de wonderlijkste capriolen. Ten-
slotte kwam een foto van die plaat in de Jaag-
kieps met een goede vertaling van de chinese 
tekst erbij. En niemand van de lezers heeft 
de lange voorgeschiedenis van zo'n klein stukje 
Jaagkieps vermoed. 

Alleen zijn langdurige ziekte kon Jékavé doen 
besluiten om tenslotte zijn werk voor de Jaag-
kieps op te geven, dat hij zoveel jaren achter-
een met nimmer aflatende trouw voor de imkers 
verrichtte. 

Op grond van zijn buitengewone verdienste 
benoemde de algemene vergadering van 1969 
Jékavé tot erelid van onze vereniging, maar 
zijn ziekte maakte het hem toen al onmogelijk 
om die vergadering te bezoeken. Als hij trou-
wens geweten had, dat hij daar tot erelid zou 
worden benoemd zou hij niet gegaan zijn, ook 
al had hij het gekund, want hij was een uiterst 
bescheiden man, die nimmer op de voorgrond 
trad en die alle persoonlijke publiciteit schuwde. 

Hij bezocht vrijwel al onze Imkersdagen, maar 
toen de redactie van het Groentje bij het 
verslag van de Imkersdag te Dordrecht een 
foto van Jékavé plaatste die op een van de 
rondvaartboten genomen was, schudde Jékavé 
bij zijn volgende bezoek aan het Bijenhuis zijn 
hoofd en zei: „Moest dat nu zo nodig .... ?" 

Ons aller vriend Jékavé is van ons heenge-
gaan. Zijn nagedachtenis blijft leven in het hart 
van tal van imkers. 

MEDEDELING. 

De Rijksbijenteeltconsulent vestigt op verzoek van 
het „Kreis-Imkerverband Kernpen-Krefeld, Hinteror-
broIch 6, Kempen 2, ten behoeve van bevriende 
nederlandse Imkers in de grensstreek de aandacht 
op de volgende imkersbijeenkomst: Grossveranstal-
tung des gesamten Kreisverbandes, Ehrung, Jubi-
láum 30.9.72 (Samstag) 15 uur Kolpinghaus, Lobbe-
rich. Referenten: Deichmann, Abts, Gnédinger". 

Wij mochten sedert de vorige opgave de volgende 

nieuwe leden verwelkomen. 

Baarn: G. G. van Rossum, Kampstraat 5, Raam. 
Dieren: J. F. Stoltenborg, Zutfensestraatweg 46b, 
Dieren. 
Hoorn: Meijer, Dorpsweg 70, Mensbroek. C. Edam, 
Oostdijk 2, Heer Hugowaard. 
Haarlem: H. D. Scholten, Keesomstrat 2, Zandvoort. 
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Meppel: J. G. H. C. Webster, Churchillplantsoen 3, 
Havelte. 
Nunspeet: J. H. Jansen, Lupineweg 20, Nunspeet. 
Nietap: S. H. Slagter, Benckemastraat 19, Leek Gr. 
Enschede: J.r. E. van Andel, Burg. Stroinkstr. 341, 
Enschede. 
Arnhem: H. H. A. Falke, Bremstraat 82, Arnhem. 
Velp: W. v. d. Heul, Hogeweg 33, Velp (Gld.). 
Brielle: W. Falhaber, Ruitwagenstraat 127, Hoogvliet. 
Nijmegen: M. J. C. Meuleman, van Peltlaan 72, Nij-
megen; W. Overmaas, Lange Hezelstraat 16, Nijme-
gen; P. R, Schippersheim, Kon. Julianalaan 80, Ooy 
bij Nijmegen. 
Hengelo-O.: B. M. de Bruin, Lupinestraat 24, Hen-
gelo-O; J. Kristens, Dinkelstraat 38, Enschede; G. J. 
Rotgerink, Havezatelaan 69, Hengelo-O; C. Rijpma, 
Krabenbosweg 107, Hengelo-O; H. W. Ubbink, Has-
selo H. 214, Hengelo-O. 
Dedemsvaart-Balkbrug: H. B. Auf der Haar, Lange 
Wijz, 301, Dedemsvaart; J. Brinkhuis, Lange Wijz. 383, 
Dedemsvaart; R. Baas, Buurtweg 2, Dedemsvaart; 
J. Dekker, Hoofdvaart 137, Dedemsvaart; L. Drogt, 
Heinbaaswijk 14, Dedemsvaart; W. Dracht, de Wes-
terhuis, Balkbrug; B. Germes, Schuineslaatweg 58, 
Slagharen; H. Moes, Langewijk 346, Dedemsvaart; 
G. Meesters, Gentiaanstraat 19, Dedemsvaart; A. 
Nijman, Rhezerveenseweg 26, Post Hardenberg; J. de 
Jong, Schotterhuizen 25, Zuidwolde; J. van Blanken, 
Schrapveen 6, post Dedemsvaart; Schwieters, Bijen-
park, Dedemsvaart; B. H. Schwieters, Nieuwe wijk 
65a, Dedemsvaart; H. Varwijk, Langewijkstraat 290, 
Dedemsvaart; E. Westerhof, Kolanzeweg 11, Balkbrug; 
J. Stuiver, Zwolseweg 136, Balkbrug.. 

UIT DE 
JAA GKIEPS 

De bevalling van Taranov 

Het Vlaams Imkersblad van april 1972 diepte 
uit een oud nummer van Belgique Apicole de 
methode van Taranov op, die het mogelijk maakt 
om een zwermrijp volk (met rijpe of bijna rijpe 
doppen) op bijna natuurlijke wijze „te laten be-
vallen van een zwerm". 

De bijgevoegde tekening maakt een lange be-
schrijving overbodig. 

De wigvormige aanloopplank, die u voor de 
kast ziet liggen, is hol. Aan de naar de bijen-
kast toegekeerde tijde is dit „blok" dus niet 
afgesloten. De aanloopplank leggen we een 
eindje vóór de vliegplank, zoals op de tekening 
te zien is. De kloof tussen beide is 10 cm breed. 

Nu worden alle ramen van het zwermrijpe volk 
op de aanloopplank afgeschud. De bijen lopen 
de helling op: de zwermkandidaten lopen tot 
aan de kloof en gaan een tros (een zwerm) 
vormen in de holte onder de aanloopplank, 
waarbij zich de koningin voegt. De niet-zwerm- 

lustige bijen vliegen over de kloof op de aan-
vliegplank, blijven daar een poosje stertselen en 
lopen dan naar binnen. 

„Of deze handelwijze steeds goed afloopt, kan 
ik niet garanderen,"' schrijft de heer J. Soetewey 
bij het artikel. Uw rubriekschrijver krijgt even 
een schok als hij denkt aan het lot van de rijpe 
moerdoppen op de raten, die worden afgeschud. 

Maar de bedachtzame imker, die deze methode 
probeert, zal er wel voor zorgen dat althans 
één raam met doppen bij de bevalling van 
Taranov geen schok krijgt. 

Leggende werksters in moergoed volk? 

Onder deze titel vertelt lrish januari, dat de Rus 
Kropakova gedurende een heel bijenseizoen de 
eierstokken van 5000 werkbijen van moergoede 
volken onderzocht. De resultaten waren als 
volgt: 

Onder normale omstandigheden bevinden zich 
in een volk twee weken oude bijen met eier-
stokken, die Of onontwikkeld zijn Of die een 
begin van ontwikkeling vertonen. Vier weken 
oude bijen hebben als regel onontwikkelde eier-
stokken. In het voorjaar hadden alle voken een 
groter aantal werkbijen met zich ontwikkelende 
eierstokken, maar in de tijd daarna nam het 
werksters met zich ontwikkelende eierstokken 
af. Dat was in het bijzonder het geval aan het 
begin van een drachtperiode. 

Honing zuivert de lever 

Bij verstopping of kongestie van de lever is het 
haast niet te zeggen hoe men opknapt, als men 
des morgens op de nuchtere maag, een half 
uur voor het ontbijt, een flinke eetlepel honing, 
opgelost in een glas warm water, drinkt, waar-
aan men het sap van een halve citroen toevoegt. 

Vergeet nooit dat honing een machtig natuurlijk 
ontgiftigingsmiddel is dat een tegenwicht vormt 
tegen de schadelijke invloed van een menigte 
bestanddelen, die in de lever zijn gaan vastzit-
ten en de uitwerking van die stoffen onderdrukt, 
en dat honing het organisme werkelijk zuivert. 

Dit schrijft Dr. J. Laborde in Journal Suisse 
d'Apiculture en we vonden het aangehaald in 
Belgique Apicole van december. 
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Het 23e internationale 
door Ir. 1. Mommers 

	 bijenteeltcongres (III) 

Een bijenvolk, geplaatst in een komkommerkas. 

Excursie naar een koichose en een 8w/chose 

Volgens het programma zou er een excursie van 
een hele dag gehouden worden. Het bleek dat 
de hele dag in tweeën was gesplitst en dat er 
een keuze gemaakt kon worden naar verschillen-
de objecten. Wij kozen vóór de middag voor een 
bezoek aan een koichose, een collectieve tuin-
derij dicht bij Moskou, waar naast open gronds-
teelten, vooral klein fruit, ook groente geteeld 
werd n.l. 4 ha onder glas en 2 ha onder plas-
tic. Er werden 240 bijenvolken gehouden voor de 
bestuiving van de gewassen, waarvan 65 volken 
voor de bestuiving van komkommers onder glas. 

In sommige afdelingen van de komkommerkassen wa-
ren de komkommers horizontaal opgebonden. 

Deze komkommers zien er wat anders uit dan 
wij gewoon zijn. Ze zijn wat korter en dikker. 

Sommige rassen lijken meer op grote augurken. 

Voor de overwintering van de bijenvolken be-
schikt men over een halfondergrondse berg-
ruimte (zie foto). Via een rail kunnen de bijen 
gemakkelijk naar deze kelder getransporteerd 
worden. Tijdens het overwinteren daarin zijn de 
vlieggaten gesloten. Van boven zijn ventilatie-
openingen in de kasten aangebracht. 

Een „kelder" waarin de bijenvolken worden overwin-
terd. 

Een bijzondere verrassing was het onthaal aan 
het eind van de rondleiding, waarbij allerlei lek- 
kere hapjes en drankjes werden aangeboden. 

Na de middag werd een bezoek gebracht aan 
een staatsbedrijf met 1000 ha fruit. Voor de be-
stuiving werden ongeveer 700 bijenvolken ge-
houden. De bedoeling was tot 1000 volken te 
gaan. 

Het gedeelte dat wij na de officiële ontvangst in 
de filmzaal, die bij het complex hoort, te zien 
kregen was een oude struikvorm boomgaard met 
meestal voor ons onbekende appelrassen. Op-
vallend was de zeer grote vruchtbaarheid. De 
kwaliteit liet te wensen over. Opvallend was de 
voor onze begrippen zeer hoge prijs, die voor 
deze appels gemaakt werd. Ook hier werden de 
bijen in een „kelder" overwinterd. Daarbij moet 
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men bedenken dat er zeer lage temperaturen 
voorkomen en de winter al heel vroeg begint en 
laat eindigt. 

Op de Russische afdeling van de tentoonstelling wa-
ren grote 6-hoekige stellages gebouwd waarop de 
producten waren uitgestald. 

Tentoonstelling 

In de hal voor de congreszaal was een grote 
bijenteelttentoonstelling ingericht door verschil-
lende — vooral Oosteuropese — landen. Het 
grootste deel was uiteraard voor Rusland gere-
serveerd, maar bijzonder goed vertegenwoor-
digd waren ook Roemenië en Hongarije. Vooral 
dit laatste land viel op door de prachtige pres-
tatie met bijzonder mooie kleurenfoto's van 
bijen. Er was van alles te zien, van grote honing-
verwerkingsmachines tot honingkoek in allerlei 
mooie vormen. Zeer bijzonder was een kerststal, 
compleet met herders en schaapjes en oude 
huisjes met gekleurde suiker afgewerkt, inge-
zonden door Tsjecho-Slowakije. Echt nieuws 
was er overigens weinig. Een Fransman stond 

druk te gesticuleren met raampjes en kunstraat, 
maar wat nou eigenlijk het voordeel van zijn 
„uitvinding" was, is me niet duidelijk geworden. 

Enkele machines, die te groot waren om binnen 
te worden opgesteld, waren op de binnenplaats 
van het Rossia Hotel te bezichtigen, zoals een 
ontzegelmachine uit Roemenië en een automa-
tische kunstraatmachine van Russische makelij. 

Merkwaardig was dat niemand wist waar men 
moest zijn om deze machines te kopen of wat 
de prijs was. 

Naast deze grote machines stonden observatie-
kasten opgesteld met de verschillende in Rus-
land voorkomende bijenrassen. 

Concerten 

Zoals te doen gebruikelijk bij internationale con-
gressen, werden de congressisten een paar 
avonden bezig gehouden met culturele manifes-
taties. Op het programma stonden een tweetal 
„concerten" vermeld, maar deze concerten ble-
ken veel meer te omvatten dan alleen muziek. 

Allerlei nummers van een baszanger, die bijzon-
der mooie liederen zong, een operazangeres met 
een aria uit Carmen, wat folkloristische dansen, 
een keer een dame met gedresseerde duiven en 
een bandje met electrische guitaren werden de 
eerste avond gepresenteerd. Wat mij echter het 
meeste hiervan bijgebleven is was een helaas 
maar kort stukje klasiek ballet, werkelijk onver-
getelijk mooi. 

De tweede avond eveneens een zeer bont beeld, 
verzorgd door „studenten" van een universiteit 
uit Georgië. Deze avond was wat meer folklo-
ristisch met verschillende volksdansen, zeer 
mooi, waarbij vooral opviel een buitengewoon 
vurig gedanste zwaarddans door een zeer grote 
groep dansers, die stuk voor stuk ongelooflijk 
knappe staaltjes acrobatiek lieten zien. 

Voor wie meer van de Krainers of Carnica's wil weten! 
Zoals u weet is het nog maar een 100.000 jaar 
geleden, dat grote ijsmassa's ons land bedek-
ten. Dit is met name het geval geweest in de 
derde ijstijd, toen het landijs zich uitstrekte 
over het gehele noorden van ons land tot de 
lijn Katwijk-Nijmegen. 
Ook elders in Europa was het bitter koud. De 
gletsjers van de Alpen kwamen tot ver in de 
dalen. Alleen in zuidwest en zuidoost Europa 
bleef het betrekkelijk mild. Onze bijen konden 
zich dan ook alleen in deze streken handhaven. 
Onder invloed van de geografische omstan- 

digheden hebben zich, onafhankelijk van elkaar 
drie verschillende rassen ontwikkeld. 
Na de ijstijden drongen de bijen naar het noor-
den op, doch de Alpen bleven lange tijd een 
natuurlijke barrière vormen en tot vermenging 
van deze rassen kwam het vooralsnog niet. 
Vanuit het zuidwesten kwam de donkere duitse 
heidebij (Apis mellifica mellifica) naar midden 
Europa. Deze verbreidde zich al spoedig over 
west europa en het gebied ten noorden van de 
Alpen. 
De grijze Krainer of Carnica bij (Apis millifica 
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carnica) kwam tot aan de Alpen, terwijl in het 
zuiden het Italiaanse ras met haar opvallende 
gele banden op het achterlijf (Apis mellifica 
ligustica) inheems is gebleven. De hoge bergen 
heben er voor gezorgd, dat de raskenmerken 
van de Carnica's tot op de dag van vandaag 
goed bewaard zijn. 
Sterker nog. Door de isolering hebben zich 
binnen het carnicaras verschillende stammen 
gevormd (o.a. Peschetz, Troisek enz.). Deze 
waren onderling verschillend doch behoorden 
wel tot de Carnica's. 

Doordat de omstandigheden in hun wijkplaats 
ten tijde van de grote koude niet optimaal wa-
ren hebben de dieren zich aangepast. De win-
ters immers zijn vrij streng, de zomers duren 
betrekkelijk kort. 
Ze moesten dus iedere gelegenheid om nektar 
te verzamelen benutten. 
In het voorjaar breidt het volk zich dan ook 
spektaculair uit opdat 's zomers de dracht-
periode kan worden uitgebuit. Daarbij is zacht-
aardigheid een kenmerk, dat niet alleen de be-
ginnend imker aanspreekt, doch ook voor de 
gevorderde imker een voordeel kan zijn. 

Niemand minder dan prof. van Frisch schrijft 
over de Carnica's: „Ik heb voor m'n proeven 
overwegend bijen van het Krainer ras gebruikt, 
waarvan de rustige aard een van de voornaam-
ste raskenmerken is. 

Het uitzoeken van bijzonder zachtaardige en 
tegelijkertijd ijverige stammen blijft dan slechts 
een zaak van ervaring." 

In het stamland van de Carnica's houdt men de 
bijen in smalle kistjes, hetgeen de zwermdrift 
bevordert. Wanneer men echter op tijd vol-
doende ruimte geeft kan deze drift worden on-
derdrukt. In ieder geval lang uitgesteld. 

In ons land werden voor de oorlog reeds Car-
nica's geïmporteerd door de fa. v. d. Broek, die 
deze betrok van Jan Strgar. 

Kort na de 2e wereldoorlog werd het bevruch-
tingsstation op Schiermonnikoog in gebruik ge-
nomen, zodat we thans niet meer afhankelijk 
zijn van import uit het buitenland. Een voordeel 
is bovendien, dat de Carnica's zich aan het 
Nederlandse klimaat hebben kunnen aanpassen. 

N. J. Destier. 

U ziet het misschien nog niet, maar dit is een deel van de afd. wasverwerking en kunstraatfabricage. 
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AFDELINGSNIEUWS 

  

    

Afd. Heerde 

De Ned. Ver. ter Bevordering van de Bijenteelt af-
deling Heerde, hield 5 juni j.l. haar ledenvergadering. 
Na enkele huishoudelijke zaken afgehandeld te heb-
ben. kwam het belangrijkste punt aan de orde n.l. 
„Het Bijenpark". 
Door bijzondere sympathieke medewerking heeft de 
afdeling beschikking gekregen over een uitstekend 
terrein. De bedoeling van het bijenpark is, mensen 
die belangstelling hebben voor de imkerij, maar geen 
ruimte bij huis hebben, gelegenheid te geven hun 
hobby uit te oefenen. 
Inlichtingen hierover Burg. Schorerlaan 8, Heerde. 
Verder werd nog een filmavond te houden in novem-
ber a.s. besproken. 

Afd. Hulst en Omstreken 

Koninklijke Onderscheiding. 

Nadat hem op 18 december 1971 op de ledenver-
gadering de gouden ere-medaille van de Vereniging 
reeds was uitgereikt, wegens 50 jaren lidmaatschap, 
waarvan bijna 35 jaar als bestuurslid, werd op 15 
april, j.l. ons bestuurslid: Dhr, P. F. Herwegh door 
Hare Majesteit de Koningin begunstigd met de Zil-
veren Eremedaille behorend bij de Orde van Oranje 
Nassau. 
Op een druk bezochte feestelijke vergadering werd 
het ereteken door de Edelachtbare Heer M. K. van 
Dijke, Burgemeester van de Gemeente Axel namens 
Hare Majesteit opgespeld. 
In zijn speech noemde Burgemeester van Dijke de 
gedecoreerde, een ware bezige bij en prees hem om 
de vele aktiviteiten die Dhr. Herwegh ondanks zijn 
bijna 80-jarige leeftijd nog steeds ontplooit, ook 
buiten onze vereniging o.a. als bestuurslid van de 
Bond van Bejaarden en Gepensionneerden. 
De zeer geanimeerde vergadering, waarbij door en-
kele dames iedereen van het geestrijke vocht en 
hartige hapjes werd voorzien, werd nog opgeluisterd 
met prachtige nieuwe bijenfilms. 
Nadat de vergadering reeds lang officieel gesloten 
was, werd er nog lang, tot in de kleine uurtjes, over 
allerlei imkers wel en wee nagekaart, waarbij ook 
onze gedecoreerde goed partij gaf en voor de nodige 
anecdotes zorgde. 
Al met al een zeer geslaagde avond. 

P. R. van Assche, secr. 

IMKERSAGENDA 
18 juli — Veenendaal; 
2 augustus — Epe; 
2 september — Imkersdag Rotterdam; 

16 september — Ugchelen; 
23 september — Eerbeek; 
4 november — Prov. Honingk. te Driebergen  

Verkiezing Hoofdbestuurslid kring Friesland. 

De afgevaardigde voor de kring Friesland, die thans 
zitting heeft in het Hoofdbestuur, de heer J. J. Mulder 
te Appelscha, heeft te kennen gegeven, dat hij dit 
jaar niet voor herbenoeming in aanmerking wenst te 
komen. 

Er moet daarom een nieuw Hoofdbestuurslid worden 
verkozen. 

Willen de afdelingen die een geschikt lid hebben, 
die tijd en gelegenheid heeft deze functie te aan-
vaarden, dit gaarne binnen korte tijd aan ondergete-
kende opgeven? 

Ook degene, die deze functie ambieert, kan zich zelf 
bij mij aanmelden. Op deze wijze is misschien op de 
eenvoudigste wijze in de te ontstane vacature te 
voorzien. 

Gaarne zie ik reacties spoedig tegemoet. 

De secretaris van de kring Friesland, 
T. Bajema, Scharngoutum, 

St. Martensdijk 21. 

Afd. Amsterdam 

Bestuurnsmutatie. 

Tot voorzitter van afd. A'dam is gekozen de heer 
J. Fleurbaay, Rombout Hogerbeetsstr. 1011, Amster-
dam. 

IN MEMORIAM 

Op 26 mei 1972 overleed in de leeftijd van 
74 jaar ons erelid de heer 

.1. K. VERMAAS 

Hij was voor afdeling en vereniging een zeer 
actief lid, die onder de naam Jékavé bijna 
30 jaar lang de veel gelezen rubriek „Uit de 
Jaagkieps" verzorgde. 

Zijn slepende ziekte maakte hier een einde 
aan, maar de belangstelling voor het wel en 
wee van de vereniging is tot het laatst hem 
bij gebleven. 

Wij verliezen in hem een trouw en meelevend 
lid. 

Rust in Vrede Jékavé. 

Namens het bestuur en leden 
van de afdeling Ede. 
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BIJENSTAND „DE BIJENKORF" TE EEMNES 

Voor de nieuwe honingoogst. 

Honingzeven (dubbel) f 11,50 

Ontzegelvorken „ 6,75 

Ontzegelmessen „ 8,50 

Ontzegelbakken - 2950 - „ 37,50 

Honnigbussen (21/2  kg.) „ 1,50 

Honingflacons (450 gr.) met deksel „ 0,24 

Sierbijtjes (per stuk) 0,25 

Kaarsenpit 	 0,20 - 0,30 en 0,35 per meter 

Nektapoll (Voederdeeg) p. kg. ,, 4,- 

Bijenkappen en sluiers van 	f 7,- tot „ 8,50 

Bijenhandschoenen van f 11,50 tot f 12,50 en „ 13,50 

Bijenafweermiddel 	(spuitbus) „ 4,75 

Dathepijp met Houtmantel „ 12,50 

Dathepijp Aluminium „ 14,50 

Gaatjespons (prima uitvoering) „ 13,75 

Metalen oogjes p. duizena „ 5,25 

Draad per klos „ 1,10 

Afst. blikjes (per honderd) 4,- 

Kunstraat (goudmerk) 
Broed- en Honingkamer formaat per kg. „ 11,50 

Ook op zaterdag kunt u bij ons terecht. In ons zelf-
bedieningsmagazijn. 

Tevens delen wij onze afnemers mede, dat per 1 juli 
de volgende depots door ons zijn ingericht (in ver-
band met de hoge verzendkosten) alwaar u onze 
artikelen kunt afhalen n.l. C. M. Labeur, Noordweg 
411, Middelburg, tel. 01180-8010, en B. Zondervan, 
Zandspeur 36, Nw. Leusen (bij Zwolle) tel. 05296.1781. 

Ook uw ruwe raatwas kunt u bij ons inleveren tegen 
de prijs van f 1,65 per kg. 

Honing. en Waszemerij „DE BIJENKORF" sinds 1897 

Meentweg 103, Eemnes 

Postrekening 2622 
	

Tel 02153-6704 

Weer leverbaar het bijenboek van Joh. W. Schotman 

HET STAPELKASTENSYSTEEM, gebonden à f 10,90. 

Bij aankoop vanaf f 200,- aan materiaal ineens dit 

boek gratis. 

Voor materiaal zie maandblad van maart. 

Vraagt onze meer uitgebreide prijslijst van 1972, die 

wij u dan gratis toezenden. 

BIJENSTAND H. T. VAN DAM & ZONEN 
Jubbega Friesland - Telefoon 05165 - 382 

H. H. IMKERS 

Zend vanaf heden al uw 

RUWE RAATWAS 

rechtstreeks of in verenigingsverband 
naar . . . 

HONINGZEMERIJ 

W. van 't LAND 
Telefoon 2607 Barneveld 

Desgewenst KUNSTRAAT terug. 

U zult zien, wij betalen de hoogste prijs. 

SPEU RBIJTJES 
Tarief: tot 20 woorden f 2,50 elke 4 woorden 
meer f 0,50. Bij vooruitbetaling te voldoen op 
gironummer 84 68 01 van de Vereniging tot 
bevordering der Bijenteelt te Wageningen. 
Inzendtermijn vóór de 10e van de maand. 

TE KOOP: 12 goede Bijenvolken in kasten, bij E. Vos, Wells-
eindsestraat 9, Ammerzoden Gld. 

GEVRAAGD: 50 zwermen ook bij gedeelten. S. Dijkstra, Ket-
ting 6, Surhuisterveen. 

TE KOOP: 20 bijenvolken in simpiexkasten en korven, keuze 
uit 40 ook bij gedeelten. A. Frikkee, G. van Heemskerk-
straat 29, Oosthuizen N.H., tel. 02991-1731. 

Indien Bee Journal - Know interesting facts concerning the 
honey bees of India. 
The only Bee Joumal of India published in English. 
Subcription Rs.15/.. or 87 p sterling or $ 2.75 per year. 
Sample copy Ra. 3.75 or 50 Cents (All remittence by Cheque 
or International M.O.). 

Can be had from the Manager Editor, Indien Bee Joumal, 727 
(New) Sadashiv Peth, Poona 30 (India). 

TE KOOP: 22 bijenvolken, uitstekend gezond, simplexmaat. 
met of zonder kast. Tevens een 4-raams honingslinger 

f 75,-. S. Aardema, Molenlaan 29, Ureterp. 

AANGEBODEN: Carnica Koninginnen bevrucht op Schiermon-
nikoog teelt 1972. Aan de leg. Prijs f 30,- per stuk. 
Zending niet franko. Afd. Enschede. p/a H.1-1. SCHUTTE & Zn. 
Sportlaan 22, Enschede. Telefoon 05420-18165. 

TE KOOP: Prima Simplexkasten, keurig geschilderd groen met 
witte banden, dubbelwandig met broed- en honingkamer 
f 47,50. Honing met eerste prijzen bekroond_ Linde {3,75. 
Heide f 5,90, Fruit f 3,65 per kg. bij 26 kg. Bijenkorven In 
goede staat zonder gebreken f 12,50. Bijenvolken in kasten, 
korven en op ramen, Zesraarnskastjes f 19,50 groen geschil-
derd. WIJ verkopen alles onder garantie, Bijenpark Brulleman, 
Zandpad 42e, Breukelen, telefoon 03462-1303, giro 377905. 

GEVRAAGD: Bijenvolken in korven en kasten, gehele bijen-
parken of standen, bijenkasten, korven en alles wat voor en 
bij nodig is. Betaling contant geld. 
Bijenpark Brulleman, Breukelen, Zandpad 42a, tel. 03462-1303. 

GEVRAAGD: Honing in alle soorten en hoeveelheden. Betaling 
contant. Bijenpark Brulleman Breukelen, tel. 03462-1303. 

TE KOOP: Antieke wasvormen, vaten en emmers, alles van 
roodkoper, Strookasten en drentse boerenkastjes. 
Bijenpark Brulleman, Breukelen, Zandpad 42a, tel. 03462-1303. 
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